



ISSN 1006-009X
CN 22-1135/TH

气象水文海洋仪器

主办单位：中国仪器仪表学会气象水文海洋仪器分会 长春气象仪器研究所

METEOROLOGICAL, HYDROLOGICAL AND MARINE INSTRUMENTS



1

2017
第34卷
(总121期)

ISSN 1006-009X



9 771006 009007

万方数据

气象水文海洋仪器

第 34 卷 第 1 期 (总第 121 期) 2017 年 3 月

目 次

研究与探讨

- 基于卫星云分类资料的顶层云宏观特征研究 赵 阳, 赵增亮, 姚志刚, 等 (1)
- 降水现象仪的比对与分析 陈爱莲, 丁妙增 (8)
- 海洋牧场生态环境在线观测平台的研发与应用 王志滨, 李培良, 顾艳镇 (13)
- 《自动气象站温度传感器检定规程》探讨 黄小静, 郑 亮, 李晓红, 等 (18)
- 成都天府国际机场天气雷达站选址分析 郭 方 (22)
- Linux 下欧洲集合预报可视化技术与实现 舒海龙, 钱 崑, 马洪波, 等 (25)
- DZZ5 型自动气象站气温偏低故障探究 谭 凯, 宋 怡, 何文常 (31)
- 特殊天气高空探测应对方法与技巧 刘清芳, 乔玉新 (34)

设计与应用

- 局站分离运行的实现及冬季观测问题的解决 张思超, 张瑞祥 (37)
- 区域自动气象站现场检测系统设计与实现 黎志波, 章维东, 计博严 (41)
- 四川雷电探测运行监控平台的综合分析和改进设计 纪奎秀, 郑 伟, 刘 娟 (45)
- 省级气象资料归档管理系统设计与实现 闫荞荞, 刘 莹, 刘园园, 等 (50)
- 地面气象观测场建设技术细节设计与实施 张才喜, 李昱文 (54)
- 天气雷达实时噪声估算及应用 陈 艳, 孙召平, 张 林 (59)
- 基于 Android 系统的区域站监控手机客户端设计 王 林, 陈孟琼, 朱 砂, 等 (63)
- 沧州新一代天气雷达 UPS 监视软件的设计与实现 牟凤军, 崔 倩, 李海川, 等 (66)

维护与维修

- 压力式验潮仪数据误差分析及校准 莫旭冬, 张春琳, 孙 菲 (69)
- 三种雨量观测仪观测降水的差异对比分析 张红英, 沈元德, 武向娟, 等 (73)
- 曲靖非相干散射雷达的维护与故障修复 代连东, 丁宗华, 王 宁, 等 (76)
- 重庆市国家级自动气象站故障分类及处理方法 魏 威, 余德亮, 赵 芳, 等 (80)
- ZQZ-TF 型测风传感器常见故障分析及日常维护 宋中玲, 刘 军, 王卫东 (84)
- 总辐射观测设备的故障分析和数据处理方法 潘艳秋, 黄思源, 郑丽英, 等 (89)
- 气象卫星地面站 4.2 m 天线自动跟踪功能故障分析与解决 于志翔 (95)
- CINRAD/CD 天气雷达天线控制系统典型故障实例分析与处理 赵振东 (98)
- DZZ5 型自动气象站常见故障及日常维护 杨金玲, 张 娟 (102)
- 插管式自动土壤水分仪的维护方法及故障解析 丁 圣, 杨海平 (105)
- 两种 PM₁₀ 观测仪器数据对比分析 于丽萍, 李 栋, 孟 磊, 等 (109)

防雷技术

- 自动气象站电源线路防雷技巧与实践 敖进华, 梁国锋, 黄文强 (112)

综述

- 卫星资料遥感云顶高度反演方法综述 陈建楠, 白 洁, 周著华, 等 (116)
- 往期 (2015 年) 勘误 (53)
- 征稿简则 (120)

Meteorological, Hydrological and Marine Instruments

Vol. 34 No. 1 (Sum121) March 2017

Contents

Research and Disussion

- Research of top cloud macroscopic characteristics based on CloudSat cloud classification products Zhao Yang, Zhao Zengliang, Yao Zhigang, et al. (1)
- Comparison and analysis of precipitation phenomenon meter Chen Ailian, Ding Miaozen (8)
- Development and application of the online observation platform for the ecological environment of marine ranching Wang Zhibin, Li Peiliang, Gu Yanzhen (13)
- Discussion on the verification regulation for temperature sensor of automatic weather station Huang Xiaojing, Zheng Liang, Li Xiaohong, et al. (18)
- Analysis on site selection for weather radar station of Chengdu Tianfu International Airport Guo Fang (22)
- Implementation on visualization technology of European ensemble forecast by Linux Shu Hailong, Qian Kun, Ma Hongbo, et al. (25)
- Exploration for low temperature fault of DZZ5 automatic weather station Tan Kai, Song Yi, He Wenchang (31)
- Approach and techniques for upper altitude exploration in special weather Liu Qingfang, Qiao Yuxin (34)

Design and Application

- Realization of station separation working and solution to winter observation Zhang Sichao, Zhang Ruixiang (37)
- Design and realization of on-site inspection system for regional automatic weather station Li Zhibo, Zhang Weidong, Ji Boyan (41)
- Comprehensive analysis and design improvement of Sichuan lightning detection running monitoring platform Ji Kuixiu, Zheng Wei, Liu Juan (45)
- Design and realization of provincial meteorological data archive management system Yan Qiaoqiao, Liu Ying, Liu Yuanyuan, et al. (50)
- Design and implementation of technical details of ground meteorological observation field construction Zhang Caixi, Li Yuwen (54)
- Estimation and application of real time noise for weather radars Chen Yan, Sun Zhaoping, Zhang Lin (59)
- Design on the monitoring mobile phone client based on Android system for regional automatic weather station Wang Lin, Chen Mengqiong, Zhu Sha, et al. (63)
- Design and implementation of UPS monitoring software for new weather radar in Cangzhou Mu Fengjun, Cui Qian, Li Haichuan, et al. (66)

Maintenance and Repair

- Analysis and calibration on data error of the pressure tide gauge Mo Xudong, Zhang Chunlin, Sun Fei (69)
- Comparative analysis on observation difference of three kinds of instruments for rainfall observation Zhong Hongying, Sheng Yuande, Wu Xiangjuan, et al. (73)
- Maintenance and trouble repair of Qijing incoherent scatter radar Dai Liandong, Ding Zonghua, Wang Ning, et al. (76)
- Fault classification and treatment method of national automatic weather station in Chongqing Wei Wei, Yu Deliang, Zhao Fang, et al. (80)
- Common fault analysis and daily maintenance of ZQZ-TF wind sensor Song Zhongling, Liu Jun, Wang Weidong (84)
- Fault analysis and data processing method on total radiation observation facility Pan Yanqiu, Huang Siyuan, Zheng Liying, et al. (89)
- Malfunction analysis and solution for automatic tracking of 4.2 m antenna in meteorological satellite ground station Yu Zhixiang (95)
- Typical fault analysis and treatment of CINRAD/CD weather radar antenna control system Zhao Zhendong (98)
- Common faults and routine maintenance of DZZ5 automatic weather station Yang Jinling, Zhang Juan (102)
- Maintenance methods and fault analysis of intubation automatic soil moisture meter Ding Sheng, Yang Haiping (105)
- Comparative analysis on the data between two PM₁₀ observation instruments Yu Liping, Li Dong, Meng Lei, et al (109)

Lightning Protection Technology

- Technique and practice of lightning protection for power line of automatic weather station Ao Jinhua, Liang Guofeng, Huang Wenqiang (112)

Summary

- Summary of inversion methods to remote sensing cloud top height with satellite data Chen Jiannan, Bai Jie, Zhou Zhuhua (116)

(英文编辑:王明蕊)

- ☆ 中国知网收录期刊
- ☆ 中国学术期刊（光盘版）收录期刊
- ☆ 中文科技期刊数据库收录期刊
- ☆ 万方数据库收录期刊
- ☆ 入选中国科协精品科技期刊示范项目

气象水文海洋仪器 Qixiang Shuiwen Haiyang Yiqi

季刊 1984年创刊
第34卷第1期（总121期）
2017年3月

Meteorological, Hydrological and Marine Instruments

Quarterly, started in 1984
Vol.34 No.1 (Sum 121)
Mar 2017

主管单位: 中国科学技术协会
主办单位: 中国仪器仪表学会
气象水文海洋仪器分会
长春气象仪器研究所
主 编: 王启万
主 任: 王 辉
副 主 编: 吴 展 赵玉兰
出版发行: 《气象水文海洋仪器》编辑部
地 址: 长春市前进大街 1 号 130012
电 话: 0431-85515135
传 真: 0431-85519671
E-mail: qxswwhybjb@sina.com
网 址: www.qxswwhy.com
印 刷: 长春市现代印务有限公司

Superintended by: China Science Technology Association
Sponsored by: Meteorological, Hydrological and
Marine Instruments Branch of China
Instrumentation Institute,
Changchun Meteorological
Instrument Research Institute
Editor-in-Chief: Wang Qiwan
Director: Wang Hui
Associate Editor: Wu Zhan Zhao Yulan
Published by: Editorial Board of Meteorological,
Hydrological and Marine Instruments
Add: 1 Qianjin Street, Changchun 130012, China
Tel: 0431-85515135
Fax: 0431-85519671
E-mail: qxswwhybjb@sina.com
http: //www.qxswwhy.com
Printed by: Changchun Xiandai Printing Business
Limited Company

中国标准连续出版物号 ISSN1006-009X
CN22-1135/TH

邮发代码 12-395

定价 25.00元/期
100.00元/年